
 


Photography Consent Agreement 
This agreement (“Agreement”) is made on [Date] by and between:

Photographer: 
Name: ____________________________ 
Address: ____________________________ 
Contact Information: ____________________________

Subject: 
Name: ____________________________ 
Address (optional): ____________________________ 
Contact Information (optional): ____________________________

1. Grant of Permission

The Subject hereby grants the Photographer the irrevocable right to photograph the Subject and to 
use the resulting images (“Photographs”) for the purposes explicitly outlined in this Agreement. The 
Subject acknowledges that this Agreement covers the following permitted uses (check all that 
apply):

•  Artistic purposes, including exhibitions and portfolios.
•  Online publication, including websites and social media platforms.
•  Commercial purposes, including sale or licensing of prints.
•  Other (please specify): ____________________________

The Subject agrees that the Photographer may edit, alter, or enhance the Photographs as necessary 
for the permitted purposes, provided such modifications do not misrepresent or defame the Subject.

2. Subject’s Rights

The Subject retains the following rights under this Agreement:

2.1 Right to Request Removal

The Subject may, at any time, request the removal of the Photographs from public platforms, 
including but not limited to:

• Online publications.
• Public exhibitions.

Such requests must be submitted in writing to the Photographer at the contact details provided in 
this Agreement. The Photographer will comply with the removal request within a reasonable time 
unless the use of the Photographs falls under an exemption permitted by law, such as artistic 
freedom or public interest.

2.2 Revocation of Consent

The Subject may revoke this Agreement at any time, but such revocation does not apply to any 
permitted uses already in effect prior to the revocation.
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3. Photographer’s Obligations

The Photographer agrees to:

• Use the Photographs solely for the purposes explicitly agreed upon in this Agreement.
• Respect the Subject’s right to privacy under GDPR and other applicable laws.
• Remove the Photographs promptly from any platform or medium upon a valid request from 

the Subject, unless legally exempt.

4. Limitations of Liability

The Photographer shall not be held liable for:

• Unforeseen misuse of the Photographs by third parties.
• Any delays in removing the Photographs due to technical or logistical reasons, provided 

reasonable efforts are made to comply.

5. Governing Law and Jurisdiction

This Agreement shall be governed by and construed in accordance with the laws of the Federal 
Republic of Germany. Any disputes arising under this Agreement shall be subject to the exclusive 
jurisdiction of the courts in [City], Germany.

6. Entire Agreement

This Agreement constitutes the entire understanding between the Photographer and the Subject 
regarding the use of the Photographs. Any amendments or additions must be made in writing and 
signed by both parties.

Signatures

Subject 
Name: ____________________________ 
Signature: ____________________________ 
Date: ____________________________

Photographer 
Name: ____________________________ 
Signature: ____________________________ 
Date: ____________________________

If you have any concerns or would like to exercise your rights under this Agreement, please contact 
the Photographer at: 
[Add Your Contact Information here] 
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Fotografie-Einverständniserklärung 
Dieser Vertrag („Vereinbarung“) wird am [Datum] geschlossen zwischen:

Fotograf: 
Name: ____________________________ 
Adresse: ____________________________ 
Kontaktinformationen: ____________________________

Subjekt: 
Name: ____________________________ 
Adresse (optional): ____________________________ 
Kontaktinformationen (optional): ____________________________

1. Erteilung der Zustimmung

Das Subjekt erteilt dem Fotografen hiermit das unwiderrufliche Recht, das Subjekt zu fotografieren 
und die daraus resultierenden Bilder („Fotos“) ausschließlich für die in dieser Vereinbarung 
ausdrücklich genannten Zwecke zu verwenden. Das Subjekt bestätigt, dass diese Vereinbarung 
folgende erlaubte Verwendungen abdeckt (bitte ankreuzen):

•  Künstlerische Zwecke, einschließlich Ausstellungen und Portfolios.
•  Online-Veröffentlichung, einschließlich Websites und Social-Media-Plattformen.
•  Kommerzielle Zwecke, einschließlich Verkauf oder Lizenzierung von Drucken.
•  Sonstiges (bitte angeben): ____________________________

Das Subjekt stimmt zu, dass der Fotograf die Fotos nach Bedarf bearbeiten, verändern oder 
verbessern darf, sofern solche Änderungen das Subjekt nicht falsch darstellen oder verleumden.

2. Rechte des Subjekts

Das Subjekt behält sich die folgenden Rechte im Rahmen dieser Vereinbarung vor:

2.1 Recht auf Entfernung

Das Subjekt kann jederzeit die Entfernung der Fotos von öffentlichen Plattformen verlangen, 
einschließlich, aber nicht beschränkt auf:

• Online-Veröffentlichungen.
• Öffentliche Ausstellungen.

Solche Anfragen müssen schriftlich an den Fotografen unter den in dieser Vereinbarung 
angegebenen Kontaktdaten gestellt werden. Der Fotograf wird der Entfernungsanfrage innerhalb 
einer angemessenen Frist nachkommen, es sei denn, die Verwendung der Fotos fällt unter eine 
gesetzlich zulässige Ausnahme, wie z. B. künstlerische Freiheit oder öffentliches Interesse.

2.2 Widerruf der Zustimmung

Das Subjekt kann diese Vereinbarung jederzeit widerrufen, jedoch gilt ein solcher Widerruf nicht 
für bereits vor dem Widerruf erfolgte zulässige Verwendungen.
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3. Verpflichtungen des Fotografen

Der Fotograf verpflichtet sich:

• Die Fotos ausschließlich für die in dieser Vereinbarung ausdrücklich vereinbarten Zwecke 
zu verwenden.

• Das Recht auf Privatsphäre des Subjekts gemäß DSGVO und anderer geltender Gesetze zu 
respektieren.

• Die Fotos auf schriftliche Anfrage des Subjekts unverzüglich von jeder Plattform oder jedem 
Medium zu entfernen, es sei denn, eine gesetzliche Ausnahme liegt vor.

4. Haftungsbeschränkungen

Der Fotograf haftet nicht für:

• Unvorhergesehene missbräuchliche Nutzung der Fotos durch Dritte.
• Verzögerungen bei der Entfernung der Fotos aufgrund technischer oder logistischer Gründe, 

sofern angemessene Anstrengungen unternommen werden, um der Anfrage nachzukommen.

5. Anwendbares Recht und Gerichtsstand

Diese Vereinbarung unterliegt dem Recht der Bundesrepublik Deutschland und wird in 
Übereinstimmung mit diesem ausgelegt. Alle Streitigkeiten, die sich aus dieser Vereinbarung 
ergeben, unterliegen der ausschließlichen Zuständigkeit der Gerichte in [Stadt], Deutschland.

6. Gesamte Vereinbarung

Diese Vereinbarung stellt die vollständige Vereinbarung zwischen dem Fotografen und dem Subjekt 
in Bezug auf die Verwendung der Fotos dar. Änderungen oder Ergänzungen müssen schriftlich 
erfolgen und von beiden Parteien unterzeichnet werden.

Unterschriften

Subjekt 
Name: ____________________________ 
Unterschrift: ____________________________ 
Datum: ____________________________

Fotograf 
Name: ____________________________ 
Unterschrift: ____________________________ 
Datum: ____________________________

Falls Sie Fragen haben oder Ihre Rechte aus dieser Vereinbarung ausüben möchten, kontaktieren Sie 
bitte den Fotografen unter: 
[Kontaktinformationen des Fotografen]
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